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1.1 Technische vragen CDA  
 
 

CDA Vraag Blz. Antwoord 

1 p.10 vorming nieuwe BR kapitaallasten Bemmelseweg waarom 
nu toch een nieuwe BR terwjijl er eerder is afgesproken om 
vrijvallende middelen toe te voegen aan de Algemene Reserve 
en geen nieuwe spaarpotjes te vormen? 

10 Dit betreft geen gewone BR maar een BR kapitaallasten. Ook is niet echt sprake van 

vrijvallende middelen. Het gaat om een bijdrage aan een investeringsproject die 

aanvankelijk in een grondexploitatie zat opgenomen. Op grond van de BBV-

voorschriften is dat niet meer toegestaan en dus is gezocht naar een alternatief om de 

bijdrage toch ten goede te laten komen aan het investeringsproject. Dit kan door de 

vorming van een BR kapitaallasten.  

Door het vervallen van de bijdrage aan het investeringsproject is het netto 

investeringsbedrag dus hoger waardoor sprake is van hogere kapitaallasten. Deze 

hogere kapitaallasten kunnen worden gedekt door gedurende de looptijd van de 

investering jaarlijks een deel van de BR kapitaallasten in te zetten.   

2 p.10 de begeleiding statushouders werd recentelijk 
gepresenteerd aan een succesvolle aanpak. Toch blijkt nu dat er 
maar 10% van de middelen is besteed en dat de rest wordt 
ingezet in 2018 (426K). Wat is de oorzaak van de onderbesteding 
en hoe zorgen we er voor dat de middelen nu wel ingezet 
wordet waarvoor ze bedoeld zijn? Slechts 43K besteed (van 
469K). 

10 Vraag 2 en 10 van het CDA liggen in elkaars verlengde en beantwoorden we hierbij 
gezamenlijk. 
 
Deze extra middelen zijn alleen in 2016 en 2017 verstrekt door het Rijk ter 
ondersteuning van de gemeenten bij de integratie en participatie van statushouders. 
Omdat de instroom van statushouders in 2015, 2016 heel hoog is geweest, werd 
besloten gemeenten deze extra middelen beschikbaar te stellen. Omdat integratie en 
participatie iets van de lange adem is, is door het college de keuze gemaakt om de 
inzet van de middelen over meerdere jaren te verdelen. Overigens is er meer dan 10% 
uitgegeven in 2017. Het totale budget bedroeg € 575K. Voor € 106K zijn er in 2017 
extra klantmanagers ingehuurd. Dit bedrag is meteen in mindering gebracht op het 
totale budget, wat tot verwarring heeft geleid. Nu leek het dat het budget € 469K 
bedroeg en er minder dan 10% is uitgegeven. Feitelijk is er in 2017 iets meer dan 25 % 
van het totale budget uitgegeven. 
 
De extra klantmanagers hebben de statushouders volledig in beeld gebracht. Op basis 
hiervan, kon vervolgens een goede inventarisatie gemaakt worden van wat er nodig is 
om hen verder te helpen op het terrein van integratie en participatie. Daarvoor is er 
dit jaar onder meer extra ondersteuning ingekocht zoals jobcoaching, ondersteuning 
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bij vrijwilligerswerk (zowel van de statushouder als de vrijwilligersorganisatie). 
Daarnaast worden de extra klantmanagers ook dit jaar nog ingehuurd om de trajecten 
te begeleiden en er voor te zorgen dat wij onze ambitie waar kunnen maken om de 
statushouders gemiddeld 2 treden vooruit te helpen op de participatieladder. Per 12-
06-2018 waren 187 van de 197 statushouders op een traject geplaatst. Het lijkt er dan 
ook op dat we de ambitie gaan halen om allen voor de zomer op een passend traject 
te plaatsen. 
Op dit moment wordt er ook nog een klantmanager geworven om de ‘oudkomers’ in 
beeld te brengen. De groep van ongeveer 50 voormalig statushouders, vaak al met 
een Nederlands paspoort, die niet of nauwelijks participeert en die wij ook willen 
laten deelnemen aan de maatschappij. Hiervoor worden deze middelen ook ingezet.  
 

3 Elst Noord: de aanleg van de infrastructuur is, blijkend op 
antwoorden vande CDA fractie, vertraagd. Zijn er ook financiële 
consequenties te verwachten? 

14 De scope van het project en de projectonderdelen zijn aan veranderingen 
onderhevig. Dit heeft invloed op het totaalbudget van het project. Uiteraard is de 
insteek van het ontwerp en de oplossingen sober en doelmatig en zoeken we zoveel 
mogelijk naar optimalisaties om binnen de kaders tot realisatie te komen. De 
financiële gevolgen voor het benodigde budget zijn kwartaal 1-2018 duidelijk 
geworden. We hebben te maken met een overschrijding van ca. 15%, waarvoor nog 
geen dekking is.  In de Stuurgroep is besloten hiertoe aanvullend budget in eerste 
instantie bij externe partijen te zoeken. 

4 143K extra voor leerlingenvervoer (10 begrotingswijziging 2017). 

Was dit nadeel voorzien? En hoe verhoudt een en ander zich tot 

doelgroepenvervoer regionaal? 

 Ten opzichte van de primaire begroting is het aantal leerlingen in het 
leerlingenvervoer toegenomen. Om die reden is er een mutatie opgenomen van 
€ 143.000. Door het intensiveren van gesprekken met de ouders zijn er inmiddels 
meer leerlingen die gebruik maken van de alternatieven (OV, fiets, eigen vervoer) 
i.p.v. het taxivervoer. Daarom is er in 2018 een nadere aframing van € 100.000 
geweest. 
De evaluatie van het Leerlingenvervoer heeft de raad in februari ter kennisname 
ontvangen. 
Hierin is opgenomen dat tot juli 2019 het contract met Willems-de Koning is verlengd. 
In najaar 2018 beziet de gemeente opnieuw de mogelijkheden voor schooljaar 
2019/2020. 
Gaan we ons aansluiten bij de Avan of gaan we het contract met Willemsen-de koning 
nog eenmaal verlengen. 
 

5 visie zwembaden: er staat 'dit zal na de verkiezingen worden 

opgepakt'. Wat is het resultaat geweest van de genoemde  

24 Het college heeft in het coalitieprogramma opgenomen deze raadsperiode en in 
samenwerking met Nijmegen, een regiofunctie voor zwembaden te willen invullen. 
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bestuurlijke en ambtelijke  afstemming? 

Volgens de CDA fractie mochten we in 2018 rekenen op een 

visie; ‘na de verkiezingen oppakken’ is ons te vrijblijvend. O.a 

omdat het contract tussen zwembad in Zetten en exploitant over 

enkele jaren eindigt en beide zwembaden redelijk gedateerd 

zijn, moet er snel een visie komen. 

De ambtelijke organisatie is daarmee aan de slag gegaan door gesprekken te voeren 
met Nijmegen. Zodra er meer te melden is zal de raad hierover geïnformeerd 
worden.  
 

6 bibliotheekvisie: er wordt hier gerapporteerd op het niveau van 

acties en inspanningen. Welke doelen zijn meegegeven? En is 

het college voornemens om de uitvoeringsagenda actief te 

agenderen? De CDA fractie wil dat er ook de right to challenge 

gedacht op de bibliotheek wordt toegevoegd zoals eerder al in 

een motie van de raad is vastgelegd. 

24 In de uitvoeringsagenda zijn per bibliotheekfunctie doelen omschreven waaraan 
activiteiten en prestaties zijn gekoppeld. De uitvoeringsagenda is ter informatie aan u 
gestuurd. Uitvoering is een taak van het college. Wanneer u wilt kunt u de 
uitvoeringsagenda zelf agenderen. In de uitvoeringsagenda staat het e.e.a. over Right 
to challenge. Dit recht is zelfs in de bibliotheekwet opgenomen. 

7 Maatschappelijke voorzieningen Zetten (speerpunt 75). In welk 

stadium worden verenigingen en gebruikers betrokken bij de 

plannen? Wanneer kan er een definitief plan aan de raad 

worden voorgelegd? 

26 Verenigingen en gebruikers zijn al betrokken bij de plannen. Direct door gesprekken 
met gemeente of indirect door de contacten met het bewonerscomité Zicht op 
Zetten. Wanneer een definitief plan aan de raad kan worden voorgelegd is nog niet 
exact bekend. Dit zal in 2019 gebeuren. 

8 langer thuis wonen: er staat dat onderzocht wordt om dit samen 

met de gemeente Lingewaard kan worden opgepakt. Is dat een 

idee of wordt hierover ook met de raad van gedachten 

gewisseld. Dit is van belang gelet op de genoemde hoge 

ontwikkelkosten 

Project domoticakoffer is complex ivm hoge ontwikkel en 

uitvoeringskosten. Kan samenwerking met Lingewaard tot 

verlaging van de kosten leiden? Kunnen er al resultaten worden 

geboekt? Is een toenemend gebruik van domotica zichtbaar?  

29 Dit Domotica-bus project komt voort uit de woonagenda 2020, door uw Raad 
vastgesteld en dient het thema langer thuis wonen uit het beleid sociaal domein en 
de transformatieagenda. 
Samenwerking met gemeente Lingewaard is gezocht om kennis en kosten van dit 
project te delen, ook logistiek technisch gaf dit voordelen. 
Lingewaard heeft aangegeven voor hun moverende redenen geen budget voor dit 
project vrij te willen maken. Samenwerking met gemeente Renkum gezocht, nog niets 
van gehoord. Wethouder R. Engels wil dit project aanhouden gezien de hoge kosten 
voor nader onderzoek. 

9 er staat dat door de Raad is besloten om geen lokaal alternatief 

voor Scalabor te ontwikkelingen maar mee te gaan. Klopt ons 

beeld dat dit alleen (en voorlopig voor 5 jaar) geldt voor mensen 

met een SW-indicatie. En dat er binnenkort een voorstel komt 

voor mensen uit de participatiewet. 

Wij hebben dit ook begrepen tijdens laatste bijeenkomst. ‘Plan 

30 Het klopt dat dit alleen geldt voor de SW-medewerkers voor de komende 5 jaar. Op 
dit moment wordt gewerkt aan een voorstel inzake lokale werkgelegenheidsprojecten 
voor mensen uit de participatiewet. Dit geldt als uitwerking van de lokale 
mogelijkheden van plan B, dat nu een ander karakter kent vanwege het ontbreken 
van de uitvoering van de SW. De uitvoering van de SW wordt door Scalabor verricht 
op basis van een aanwijzingsbesluit. Voor de participatiewet is geen 
dienstverleningsovereenkomst (DVO) met Scalabor afgesloten. Individueel maatwerk 
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B’ werd toen nog genoemd. Medio dit jaar info naar de Raad. 

Speerpunt 72 is m.i. nog niet van de baan, nadat we gekozen 

hebben voor Scalabor. Plan B was meer dan een alternatief voor 

SW-ers. Is er een DVO (dienstverleningsovereenkomst) met 

Scalabor? Biedt Scalabor ook diensten aan die interessant zijn 

voor Overbetuwe of kijken we vooral naar lokale mogelijkheden?   

bepaalt of van de diensten van Scalabor gebruik wordt gemaakt of van andere 
partijen. Hierbij worden ook altijd lokale mogelijkheden afgewogen indien die 
passend kunnen zijn. 

10 statushouders zijn allemaal in beeld gebracht. Kan het college 

aangegeven hoe mensen in staat zijn om binnen nu en 1 jaar aan 

het werk te gaan? Het plan is ambitieuzer nl voor zomer 2018 

iedereen op een passend participatietraject. Ondersteuning 

wordt gezocht bij div. organisaties  

30 Zie beantwoording vraag 2. 

11 Op pag. 30 staat ook vermeld dat de middelen minimabeleid 

inmiddels zijn besteed aan de betreffende doelen. Wat is de 

stand van zaken en hoe verhoudt eea zich tot de motie van de 

raad (M20) die op 4 juli 2017 is aangenomen. Wat is de stand 

van zaken ten aanzien van het noodfonds? 

30 Budget minimabeleid 
1. I.v.m. de ophoging van de inkomensgrens voor de collectieve 
ziektekostenverzekering is  
€ 40.000 aan dit budget toegevoegd. De werkelijke extra kosten bedroegen € 20.552. 
 
2. Voor de bijstelling van het marginale tarief voor de eigen bijdrage Wmo2015 is 
€ 160.000 aan dit budget toegevoegd. De werkelijk minder ontvangen eigen bijdrage 
bedroeg € 345.700. Naast de bijstelling van het marginale tarief speelt hierbij het feit, 
dat er minder is uitgegeven aan maatwerkvoorzieningen, een belangrijke rol.  
 
3. Voor subsidie aan Stichting Noodfonds van de Overbetuwse diaconieën is € 15.000 
beschikbaar. Stichting Noodfonds is in september 2017 van start gegaan. De subsidie 
is voor het eerste jaar (tot 1 september 2018) toegekend en uitbetaald in september 
2017.  
Recent is het jaarverslag 2017 (incl. jaarrekening) ontvangen (zie 
www.noodfondsbetuwe.nl/anbi). Hieruit blijkt dat het begin kapitaal € 26.606 
bedroeg en dat er in 2017 11 aanvragen zijn ingediend waarvan er 6 gehonoreerd zijn. 
Op 31-12-2017 bedroeg het batig saldo € 25.243. 
In juli staat een ambtelijk overleg gepland met de stichting. Hierin komen o.a. de 
resultaten over het eerste halfjaar van 2018 aan de orde.  
 
4. Stichting Leergeld Oost Betuwe heeft € 5.000 als jaarlijkse subsidie ontvangen. Van 
de 349 aanvragen die zijn ontvangen, zijn er 220 gehonoreerd,  terwijl er nog 89 in 
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behandeling waren aan het einde van het jaar. Het financiële resultaat over 2017 is 
positief. Dit positieve resultaat 2017 is vooral toe te schrijven aan de bijdragen vanuit 
de Klijnsmagelden via de gemeenten en het ministerie SZW.  
 
Motie M20 Klijnsmagelden 
In 2017 zijn vooral voorbereidingen getroffen voor het structureel bestemmen van de 
Klijnsmagelden. Zo zijn er afspraken gemaakt voor het in 2018 verstrekken van 
kledingpakketten en het organiseren van een pilot gericht op jongeren ter 
voorkoming van schulden. Een beperkt deel van het budget is daadwerkelijk in 2017 
uitgegeven. Stichting Leergeld Oost Betuwe ontving € 15.000 voor uitbreiding van de 
doelgroep en extra voorzieningen voor gezinnen met kinderen. Het niet bestede 
budget wordt toegevoegd aan het budget 2018. 

12 in 2014 structureel voordeel. Voorstel is om vanaf 2018 27K van 

dit voordeel aan te wenden voor het realiseren van de 

taakstellling samenwerkingsverbanden VVGM. Wat wordt 

daarmee bedoeld en staat dit ook in de onlangs behandelde 

begroting van VVGM? Wat betekent dit voor de taken van deze 

organisatie? 

37 In de begroting 2018 is nog een restant taakstelling voor VGGM opgenomen. Dit 
samenwerkingsverband heeft in de afgelopen jaren diverse structurele besparingen in 
de begroting verwerkt. Aan de taakstelling is voldaan en deze zal worden geschrapt 
uit de begroting van de gemeente. Dit heeft geen gevolgen meer voor VGGM. 
 

13 RTG: er wordt gesteld dat het college heeft voorgesteld om in te 

stemmen met het RTG. Waarom wordt hier het amendement 

van de raad niet expliciet genoemd (ivm de kaderstelling)? 

41 Zie beantwoording vraag 10 BBO. 

14 kernenestafette: er staat dat er een informatiememo in 2018 

aan de raad wordt toegezonden. Is dat inmiddels gebeurt. Wat 

gebeurt er met de kernenestafettes (dorpshart Oosterhout zal er 

niet onder gaan vallen, zo lezen wij. 

Er staat nu: iformatiememo met evaluatie wordt in 2018 

toegezonden…..Moet toch mogelijk zijn om deze evaluatie voor 

aanvang Q3 te presenteren? Kernenestafette was bedoeld om 

zaken binnen de kernen op te laten pakken door de bewoners 

zelf. De begeleiding door Gemeente resp. Spectrum stopt. 

Bewoners van Oosterhout gaan door met hun dorpshart. Hoe 

volgt gemeente deze processen in de verschillende kernen (dmv 

kernenadviseurs?) en kan daar waar nodig nog op ondersteuning 

52 De informatiememo Kernenestafette wordt op 10 juli door het college besproken en 
indien akkoord daarna verzonden aan de raad. 
De kernenadviseurs volgen de processen in de kernen. De inwoners in de kernen 
kunnen voor ondersteuning gebruik maken van het FMI/Overbetuwe Doet (in 
Heteren) en het Innovatiefonds. Daarnaast hebben de dorps- en wijkraden een 
werkbudget.  
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worden gerekend?   

15 MFC Valburg kan het college aangeven wat de stand van zaken is 

tav de businesscase van de dorpsraad, bestemmingsplan en 

aanbesteding nieuwbouw? En is het nog realistisch dat het 

uitvoeringsbudget kaderstellend is. 

64 De businesscase van de dorpsraad is al geruime tijd geleden afgerond. Het ontwerp 
bestemmingsplan heeft van 8 maart tot en met 18 april jl. ter inzage gelegen. Het 
college heeft op 5 juni jl. besloten het bestemmingsplan ter vaststelling aan de raad 
aan te bieden. De behandeling van het bestemmingsplan staat gepland op 21 
augustus (voorbereidende vergadering) en 4 september (raadsbehandeling). 
Het uitvoeringsbudget is al enige jaren geleden beschikbaar gesteld. Met de huidige 
prijsstijgingen binnen de bouw is er een kans dat dit budget niet toereikend is. Dat 
wordt pas duidelijk na de aanbesteding. Wij streven er naar om het MFC binnen het 
beschikbare budget te realiseren. 

16 MFC Herveld. Idem, zie Valburg. Wanneer wordt de raad 

geïnformeerd.  

64 Het ontwerp bestemmingsplan voor MFC Herveld wordt op 28 juni 2018 
gepubliceerd. Op 2 juli wordt een informatieavond georganiseerd 
(inloopbijeenkomst). De omwonenden informeren we dan over de verder uitgewerkte 
plannen van zowel de nieuwbouw/renovatie als de herinrichting van het openbaar 
gebied. Het budget voor MFC Herveld is taakstellend aan het bestuur van het 
zalencentrum opgelegd. We verwachten de renovatie/nieuwbouw en herinrichting 
van het openbaar gebied binnen het beschikbare budget te kunnen uitvoeren. 

17 hier wordt een tabel gepresenteerd over kwaliteitsniveau. Het 

groenonderhoud is vastgesteld op niveau ‘basis’. Het nieuwe 

college heeft een stevigere ambitie. Klopt het beeld dat het 

beleidsplan in 2010 is vastgesteld en dat er jaarlijks 1,6 miljoen 

wordt uitgegeven? En wat betekent dit voor de noodzakelijke 

hogere ambities?  

80 Het beleidsplan is in 2010 vastgesteld. De jaarlijkse kosten voor “beheer openbare 
ruimte” zijn hoger dan alleen de 1,6 miljoen die genoemd staat voor het groenbeheer. 
Het wegbeheer en de straatreiniging valt ook onder BOR en dit heeft natuurlijk 
raakvlakken met groenbeheer.  Voor de hogere ambitie betekent dit dat het college 
met een nota naar de raad komt waarin inzichtelijk wordt gemaakt wat de huidige 
kwaliteitsniveaus zijn en welke veranderingen het college daarin ambieert. De 
financiële consequenties worden in het voorstel weergegeven. De verwachting is dat 
eind 2018/voorjaar 2019 dit voorstel aan de raad wordt voorgelegd. 
 

18 Gem Westeraam. Wanneer is het eind van de looptijd zoals 

genoemd voorzien en op welke wijze wordt de raad betrokken 

bij de winst verdeling. De raad is in het verleden (tijdens de 

crisis) diverse malen betrokken bij bestemmingsplannen (denk 

aan Vierslag en wat nu de Germaan heet). Er zijn meer woningen 

gebouwd dan oorspronkelijk gepland. Wat betekent dit voor de 

winstdeling? 

4 Verwacht wordt dat de GEM Westeraam in 2020 wordt afgesloten met een positief 
saldo. Hierbij wordt een winstuitkering aan  de gemeente verwacht van ca. € 3,9 mln. 
Deze winst uitkering is vastgelegd in de Samenwerkingsovereenkomst (SOK)  tussen 
de marktpartijen die in 2000 is gesloten. 
 

19 Op pg. 10 staat een projectbeschrijving Centrum Heteren. ‘Als er 10 Voor de zomer zal een collegevoorstel worden ingediend waarin de wens van de 
dorpsraad om met een stichting te gaan werken wordt gehonoreerd met een 
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niets tussenkomt dan kan de overeenkomst medio 2018 in het 

college komen. Wat is de stand van zaken en hoe verhoudt eea 

zich tot de motie van de raad uit februari 2018? En tot de wens 

van (een deel van?) de dorpsraad om met een stichting te gaan 

werken?  

startkapitaal. Het startkapitaal wordt in een subsidieovereenkomst vastgelegd.  
Met de nieuwe portefeuillehouder zijn intensieve gesprekken gestart vanaf mei 2018 
met de leden van de toekomstige Stichting ‘Hart van Heteren’. Tijdens deze 
gesprekken kwamen de overige plandelen ook aan de orde. Hierin werd opgemerkt 
dat de gevoelde behoefte aan appartementen en/of levensloopbestendige woningen 
in het dorp niet terugkomt in deze plannen. In overleg heeft de portefeuillehouder 
opdracht gegeven voor het uitvoeren van een behoefteonderzoek naar de 
woningmarkt in Heteren. Naar aanleiding van dit onderzoek zal bekeken worden of de 
planonderdelen van Heteren Centrum nog correct aansluiten bij de behoefte. 
Eventuele aanpassingen worden besproken met de dorpsraad en direct 
omwonenden. Zolang dit proces loopt zal de nieuwe overeenkomst met Artica niet 
aan het college worden aangeboden. 
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1.2  Technische vragen BBO 
 
 

BBO Vraag Blz. Antwoord 

1 Vooraf: Het lijkt alsof bij deze jaarstukken geen rekening is 
gehouden met de checkpunten vernieuwing BBV voor 
jaarstukken 2017 , o.a.  dat per programma de mate waarin de 
doelstellingen zijn gerealiseerd ten minste worden toegelicht 
aan de hand van de voorgeschreven beleidsindicatoren. Klopt 
dit? 

 Met de checkpunten vernieuwing BBV voor de jaarstukken 2017 is in deze jaarstukken 
wel rekening gehouden. Uitzondering hierop zijn de voorgeschreven 
beleidsindicatoren bij de programma’s. Deze zijn wel vermeld in de begroting 2017 
maar per abuis niet in het jaarverslag 2017. In het volgende jaarverslag (2018) zullen 
we deze voorgeschreven indicatoren vermelden. Overigens zijn de meest recente 
scores terug te vinden op de site waarstaatjegemeente.nl. 

2 Op pagina 6 staat een overzicht van de werkelijke inkomsten 
2017. Bij de informatieavond over de P&C-cyclus hebben wij al 
gevraagd waar hier het bedrag van de precarioheffing op kabels 
en leidingen is verwerkt. Graag ontvangen wij hier een antwoord 
op. Daarnaast vragen wij of het niet logisch is om de inkomsten 
uit die heffing voortaan in een aparte regel in de tabel op te 
nemen, ook gelet op de omvang van het bedrag dat ermee is 
gemoeid 

6 De precariobelasting op kabels en leidingen is opgenomen onder de post ‘diverse 

overige baten’. In een volgend P&C-document zal de precariobelasting als aparte post 

worden opgenomen in het overzicht van de inkomsten. 

 

3 Op pag. 8 wordt o.a. een stevige post hogere (dan in TR4-2017 

voorziene) storting in voorziening dubieuze debiteuren SoZa van 

bijna 5 ton genoemd. Op pag. 33 staat als toelichting alleen dat 

dit komt ‘doordat het percentage inbaar (opgevraagd bij 

Cannock Chase) veel lager is dan vorig jaar)’. Wat betekent dit 

beleidsmatig? Wat is de oorzaak dat het percentage inbaar zo is 

gedaald? 

8 Zie ook beantwoording vraag 1 GBO. 
Binnen de ambtelijke organisatie wordt in 2018 het plan van aanpak verbetering 
debiteurenbeheer verder uitgewerkt en gewenste beheersmaatregelen in stappen 
geïmplementeerd. 

4 Op pag. 24 wordt melding gemaakt van een verkenning 

zwembaden. Graag ontvangen wij dat document. 

24 Er is geen fysiek verkennend document zwembaden samengesteld. Als voorbereiding 
op de visie ontwikkeling toekomstvisie zwembaden is geïnventariseerd welke 
factoren, documenten en cijfers als input beschikbaar of opgehaald moeten worden. 
In dat kader zijn er gesprekken gaande met de verenigingen om de toekomstige 
ruimtebehoefte te inventariseren.  
 

5 Op pag. 24 wordt de gang van zaken rond de bibliotheken 

weergegeven. BBO mist in deze opsomming dat de lokale 

Rekenkamer in het in februari 2017 gepubliceerde oriënterend 

onderzoek, een aan duidelijkheid niets te wensen over latende 

24 De rekenkamer heeft een nazorg onderzoek uitgevoerd naar alle tussen 2013 en 2017 
uitgevoerde rekenkameronderzoeken. Daarin is de stand van zaken rond de 
uitvoering van de aanbevelingen opgenomen. 
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conclusie trok: "De rekenkamercommissie constateert dat er op 

dit moment en de afgelopen jaren nauwelijks gestuurd is op de 

subsidie aan de bibliotheek. De subsidie is jaarlijks (ongewijzigd) 

verleend; in welke mate daarmee de doelen van beleid worden 

gerealiseerd is niet gecontroleerd en onbekend. De Rekenkamer 

vindt dat opmerkelijk, omdat de jaarlijkse subsidie aan de 

bibliotheek rond de € 750.000 bedraagt. Dat is 95% van alle 

subsidies die op het gebied van cultuur worden verstrekt en van 

alle verstrekte subsidies de hoogste." Ook wordt niet vermeld 

dat in de bestuurlijke reactie het College deze conclusie 

onderschreef en aangaf met name te willen kijken wat van de 

gemeente Nijmegen op dit punt kan worden geleerd. 

6 Hoe kijkt het nieuwe College aan tegen de manier waarop in de 

laatste memo van het vorige College hierover de optie is 

weggeschreven om het aanbod anders te organiseren (zo nodig 

ook tegen de wensen van obgz)? Is het College hier nog actief 

mee aan de slag? 

 Wij zijn niet actief aan de slag met een andere aanbieder van bibliotheekwerk. 

7 Op pag. 24 wordt gesproken over een nota ‘besparen op 

onderhoud sportaccommodaties’ die medio 2018 kan worden 

vastgesteld. Kan het College het proces met de raad bij deze 

nota schetsen? 

24 In de kadernota 2019 staat vermeld dat er in 2019 een sportnota komt waarbij we 
zowel naar sportstimulering als naar zaken rondom subsidiëring, tarieven en 
beheer/onderhoud kijken. Tot de vaststelling van de gemeentebegroting 2019 door 
de gemeenteraad werken wij het proces uit om dit samen met verenigingen en clubs 
vorm te geven. In de sportnota wordt duidelijk welke ambities wij hebben en hoe wij 
dit uit gaan voeren (en met welke middelen). 
 

8 Op pag. 25 wordt gesproken over een nieuw project 

herinrichting Molenhoekplein. Op grond waarvan is dit een 

nieuw project (de gemeente pakt dit toch alleen op ivm de 

projecten MFC en Molenzicht)? Waarom worden de kosten niet 

toegerekend aan de projecten MFC en Molenzicht? 

25 De herinrichting van het Molenhoekplein is geen onderdeel van de planvorming van 
de nieuwbouw van het MFC Valburg en/of Molenzicht. De herinrichting van het 
openbaar gebied staat los van beide projecten. Hiervoor dienen eerst nog plannen te 
worden gemaakt en budget beschikbaar te worden gesteld. 

9 Op pag. 30 staat dat de middelen minimabeleid inmiddels zijn 

besteed aan de betreffende doelen, muv de 

huiswerkbegeleiding. Kan het College rapporteren over de 

voortgang van de samenwerking met Stichting Noodfonds, de 

30 Voor subsidie aan Stichting Noodfonds van de Overbetuwse diaconieën is € 15.000 
beschikbaar. Stichting Noodfonds is in september 2017 van start gegaan. De subsidie 
is voor het eerste jaar (tot 1 september 2018) toegekend en uitbetaald in september 
2017.  
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mate waarin de gemeentelijke bijdrage in 2017 nuttig is besteed 

én wat de verwachtingen zijn voor 2018 en volgende jaren? 

Recent is het jaarverslag 2017 (incl. jaarrekening) ontvangen (zie 
www.noodfondsbetuwe.nl/anbi). Hieruit blijkt dat het begin kapitaal € 26.606 
bedroeg en dat er in 2017 11 aanvragen zijn ingediend waarvan er 6 gehonoreerd zijn. 
Op 31-12-2017 bedroeg het batig saldo € 25.243. 
In juli staat een ambtelijk overleg gepland met de stichting. Hierin komen de 
resultaten over het eerste halfjaar van 2018 aan de orde. 

10 Op pag. 41 wordt het speerpunt 50 Gelderse corridor 

beschreven. Het door de raad aangenomen amendement, de 

aangenomen moties (met financiële gevolgen) worden niet 

meegenomen in de beschrijving. Vindt het College dit 

evenwichtig? 

41 Het college heeft onder speerpunt 50 aangegeven dat de raad op 24 oktober 2017 
heeft besloten over kaderstelling ten aanzien van Knoop 38. Daaronder valt wat het 
college betreft zowel de besluitvorming over het raadsvoorstel als de besluiten over 
moties en amendement. Voor het college vormt dit totale pakket sinds 24 oktober 
2017 derhalve de kaderstelling voor Knoop 38. 
 

11 Kan het College aangeven waarom het RTG van 6 februari 2018 

heeft geleid tot ‘verdere’ vertraging van de ondertekening van 

de overeenkomst ‘tot aanpassing van de plannen’ en waarom dit 

vanuit de gestelde gemeentelijke doelstellingen negatief is 

(‘verdere’ impliceert een waardeoordeel)? 

 Met de term ‘verdere’ spreek het college geen waardeoordeel uit, maar doelt zij op 
het feit dat ook medio 2017 besluitvorming over nieuwe afspraken met Artica is 
aangehouden. Medio 2017 was dat op verzoek van onder andere de Dorpsraad, zodat 
een opening werd geboden aan Lidl en Kruidvat om te komen tot een haalbaar plan 
voor vestiging in Heteren. Het college heeft partijen op dat moment tot november 
2017 de tijd gegeven om het hierover eens te worden. Toen in december bleek dat bij 
Lidl en Kruidvat onvoldoende draagvlak voor de vestiging in Heteren aanwezig was, 
kwam besluitvorming over de nieuwe afspraken met Artica wederom in beeld. 
 

De brieven die vanuit het maatschappelijk speelveld (Dorpsraad en andere partijen) in 
Heteren in december 2017 en januari 2018 aan de raad zijn verstuurd, hebben geleid 
tot het RTG van 6 februari 2018. Gezien de lopende discussie en het RTG werd het op 
dat moment door het college niet opportuun geacht om nieuwe afspraken met Artica 
aan te gaan. Het college koos ervoor om eerst de discussie in de raad af te wachten 
en te bezien op welk moment nieuwe afspraken met Artica het best kunnen worden 
aangegaan. 
 

12 Op pag. 56 wordt gesteld dat bij de precariobelasting op kabel- 

en leidingnetwerken ‘de geraamde structurele opbrengst in 4 

jaar naar nul wordt afgebouwd’. Dit is toch feitelijk onjuist? De 

heffing blijft op niveau (is in 2017 zelfs trendmatig verhoogd), 

alleen wordt die direct naar de reserves geboekt. Graag reactie 

van het College. 

56 De structurele inkomstenraming in de begroting wordt de komende jaren tot nul 

afgebouwd. Hiermee wordt voorkomen dat er na 2021 ineens een groot structureel 

gat in de begroting valt. De heffing blijft tot en met 2021 op hetzelfde niveau. Deze 

inkomst wordt dan jaarlijks als eenmalige opbrengst geboekt en (direct) toegevoegd 

aan de algemene reserve. 
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13 Op pag. 58 wordt verwezen naar cijfers van het Coelo over de 

gemeentelijke lastendruk. Die is in Overbetuwe inderdaad op 

een goed niveau, maar waarom vermeldt de gemeente alleen 

cijfers voor mensen met een koopwoning en zonder dat daarin 

de precariobelasting op kabels en leidingen is meegenomen? 

Graag ontvangen wij ook de gegevens voor huurders. Ook 

ontvangen wij graag een lijstje waarin ook de precarioheffing 

(die bijv. Arnhem en Nijmegen niet hebben) is meegenomen. Dit 

is ook goed voor de transparantie in de regio, waarbij collega-

gemeenten onze positie ook niet te rooskleurig moeten 

inschatten. 

 De lastendruk voor woningeigenaren geeft een beter beeld dan deze cijfers voor de 
huurder. 
Om twee redenen: 

- ook huurder betalen (via de huur) indirect mee aan de eigenarenheffing 

- Sommigen gemeente kiezen ervoor om de lasten voor de huurders laag te 

houden ten koste van de eigenarenheffing. 

Volgens de Coelo altas 2017 staat Overbetuwe 188ste (van laag naar hoog) in de 
landelijke vergelijking woonlasten voor huurder. In de provincie Gelderland is dat 
30ste. 
De precariobelasting op kabels en leidingen wordt niet direct aan inwoners opgelegd. 
Indirect wordt deze belasting (althans in onze situatie) door de netwerkbeheerder in 
de tarieven opgenomen in het gehele werkgebied. 
 

14 In de jaarstukken 2017 is sprake van 2,6 mln. Hogere 

bestedingen sociaal domein (Jeugdzorg).  

 

Kan worden aangegeven wat de opbouw is van dit saldo, dwz 

wat (in vergelijking met de door het Rijk ontvangen middelen) de 

onderuitputting is bij de Wmo en wat de overschrijding bij de 

Jeugdzorg? 

Kan worden aangegeven wat de meerjarige ontwikkeling en  het 

saldo is van de overschotten en onderuitputtingen sociaal 

domein (participatie, Wmo, Jeugd) in 2015, 2016 en 2017 

(onderdeel van het uitgangspunt ‘budgettair neutraal’ was 

immers dat de middelen beschikbaar zouden blijven voor het 

sociaal domein)
1
? Waarom zijn deze gegevens nu niet 

opgenomen in deze Kadernota? 

 De Monitor Sociaal Domein is ontwikkeld om de raad een breed beeld te geven van 
de ontwikkelingen. Daarom verwijzen we naar de Monitor Sociaal Domein 2017  pp. 
26-29 voor het inzicht in de financiën. 
 
Over 2015 en 2016 bedroegen de overschotten € 735K resp. € 589K. Bij TR3-2017 zijn 
deze bedragen – totaal € 1.324K – toegevoegd aan het budget SD 2017. 
Uw eerste vraag (meerjarige ontwikkeling) betreft een vooruitblik. Daar is de 
jaarrekening niet de aangewezen plek voor.  
Uw tweede vraag betreft de kadernota en niet de jaarrekening. Deze wordt dan ook 
beantwoord in het document “beantwoording technische vragen t.b.v. kadernota 
2019” 
 
 
 

 
  

                                                
1
 Zodat de raadsleden die niet zelf moeten gaan zoeken in bijv. de monitor sociaal domein. 
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1.3  Technische vragen GBO 
 

GBO Vraag Blz. Antwoord 

1 Wat zijn dubieuze debiteuren SoZa van 469.000 euro?  

 

33 Jaarlijks wordt aan de hand van de stand per 31 december 2017 van het totale 
debiteurensaldo een analyse / berekening gemaakt welk deel van dat saldo naar 
verwachting inbaar is en welk deel naar verwachting niet inbaar is. Voor het niet 
inbare deel is een voorziening dubieuze debiteuren gevormd. Bij de analyse per 31-
12-2017 bleek dat naar verwachting een groter bedrag niet inbaar zal zijn. Op basis 
van ervaringen en nadere analyse is door Cannock Chase (bureau dat we hiervoor 
inschakelen) het percentage inbare vorderingen verlaagd. Daarom is een aanvullende 
storting in de voorziening gedaan van € 469.000.  
 
Debiteuren vorderingen sociale zekerheid moeten veelal geïncasseerd worden van 
personen die aangewezen zijn op sociale inkomensregelingen. Dit betekent het 
treffen van veel betalingsregelingen en veel oninbare vorderingen. Binnen de 
ambtelijke organisatie wordt in 2018 het plan van aanpak verbetering 
debiteurenbeheer verder uitgewerkt en gewenste beheersmaatregelen in stappen 
geïmplementeerd. Het correctieresultaat van € 469.000 staat hier los van.  
 

2 toelichting / nadelen: bovenwijks complex B012 (spoorzone had 
een negatief saldo in 2017 865.00 euro. Hoe is dit tekort 
ontstaan? 

16 De € 865.000 heeft betrekking op de in 2017 gemaakte kosten voor het project 
spoorzone. Deze kosten komen ten laste van de bestemmingsreserve. Conform de 
regelgeving van het BBV zijn deze kosten verantwoord op het taakveld “Verkeer en 
vervoer” en komen ze via de resultaatbestemming ten laste van de 
bestemmingsreserve. 
 

3 Hogere kosten sociaal domein (Jeugdzorg) 2,6 miljoen (zorg in 

natura) waardoor deze post is toegenomen tot 12,8 miljoen. Wat 

is de oorzaak, en wat kan hier aan gedaan worden? 

33 De antwoorden op uw vragen vindt u terug in de Monitor Sociaal Domein 2017 pp. 
26-29. 
 

4 Financien en bedrijfsvoering: Forse toename aantal software 
licenties 113.000 euro extra. Was dit niet te voorzien, en is er 
voldoende gestuurd op noodzaak? 
 

50 In TR 1 van 2017 is hierover het volgende opgenomen: “Ten opzichte van de begroting 
2015 én 2016 zijn de exploitatielasten van ICT met € 113.000 toegenomen. Doordat de 
technische infrastructuur op orde is, kan ook de (soms) sterk verouderde 
informatievoorziening worden verbeterd. Daarmee is in 2015 gestart. Door 
verbeterende informatievoorziening ontstaat  een toenemende vraag vanuit de 
organisatie. Daarmee gepaard is een forse toename van het aantal licenties en het 
gebruik van mobiele telefonie. Bij de decentralisaties is er ook een nieuw 
informatiedomein bijgekomen.” 
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Het afgelopen jaar, voortgezet in 2018, is sterk ingezet op het bieden van meer 
mogelijkheden tot flexibel werken. Dit heeft een groei van het aantal gebruikte 
laptops, met bijbehorende licenties, tot gevolg gehad. Ook is er een groei in personeel 
geweest, waarvoor extra hardware en licenties noodzakelijk waren. Daarnaast was 
het noodzakelijk om vanwege de toegenomen cyberdreiging, en de strengere eisen 
rond privacy (AVG) hiervoor software aan te schaffen. Als laatste geldt dat de 
noodzakelijke invoering van zaakgericht werken (en een aantal kleinere systemen) 
een zorgvuldige implementatie vereist met een geleidelijke overgang tussen de oude 
en nieuwe situatie, met tijdelijke dubbele kosten tot gevolg. 

5 Algemeen Bestuur: Waarom heeft Vitens een lening van 776.000 

euro bij onze gemeente? 

82 In 2006 zijn de preferente aandelen Vitens aan dat bedrijf verkocht voor een bedrag 
van € 2.327.400. Deze verkoopopbrengst werd echter niet in één keer betaald door 
Vitens, maar het bedrag is omgezet in een achtergestelde lening welke door Vitens 
gedurende vijftien jaar (in 2007 t/m 2021) in gelijke termijnen zal worden afgelost. 
Het jaarlijkse aflossingsbedrag is € 155.160. Per 31 december 2017 staat nog een 
lening open van € 620.640. Dit betreft nog vier aflossingen van € 155.160 die zullen 
worden ontvangen in de jaren 2018 t/m 2021. 
 

6 Idem ; Een lening van 1.138.000 euro aan ondernemingscentrum 

de Schalm. Gemeente is eigenaar van het pand betreft het hier 

een hypotheek? Waarom staat er op blz 96 40.000 euro 

dividend? 

96 In het verleden had het ondernemerscentrum De Schalm een hypotheek lopen bij de 
ABN-Amro waarop jaarlijks een flinke rente betaald moest worden. Omdat het 
ondernemerscentrum destijds moeite had om uit de rode cijfers te blijven en het 
ondernemerscentrum een 100% dochter is van de gemeente Overbetuwe, is gezocht 
naar een financiële oplossing. Deze was als volgt: de gemeente sluit een lening met 
een veel gunstiger rentepercentage af bij de BNG (onze huisbankier) en verstrekt die 
lening één-op-één door aan het ondernemerscentrum. Jaarlijks betaalt het 
ondernemerscentrum rente en aflossing aan de gemeente en deze bedragen zijn 
exact gelijk aan de rente en aflossing die wij aan de BNG betalen. Inmiddels resteert 
van de hoofdsom van ca. € 1,54 miljoen nog € 1,138 miljoen. De Schalm draait al een 
aantal jaren goed en daarom is besloten om jaarlijks € 40.000 uit te keren aan de 
gemeente als dividend. 

7 Programma 5: 
MFC Herveld-Andelst: Waar gaat de dagopvang voor ouderen 
plaatsvinden? 

 Wij verwijzen u graag naar de beantwoording van de vraag van mw. Hanekamp-
Janssen (D66). Deze beantwoording is opgenomen bij de raadsstukken van de 
vergadering op 17 april jl., agendapunt 14. 
 

8 Visie zwembaden: wanneer kunnen we die verwachten?  Om het proces goed vorm te geven, wordt een ambtelijke projectgroep 
samengesteld. Rekening houdend met de omvang en complexiteit, verwachten we de 
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eerste resultaten –ambities en locatie onderzoek- op zijn vroegst in het voorjaar 2019. 

9 MFC Valburg: omdat verenigingen niet meer terecht kunnen in 
het Wapen van Valburg is het de vraag waar die 
dorpsactiviteiten in de tijd tot de realisering van het MFC hun 
activiteiten kunnen ontplooien. 

 Er kan al geruime tijd geen gebruik meer worden gemaakt van de grote zaal van het 
Wapen van Valburg omdat de uitbater deze niet exploiteert. Verschillende 
verenigingen zijn al uitgeweken naar andere locaties zoals de Viersprong en 
Watergoed. De eigenaar van het Wapen van Valburg is in gesprek met nieuwe 
uitbaters die voornemens zijn de grote zaal weer te gaan exploiteren. 
Binnen het MFC Valburg is er overigens geen ruimte voor grote feesten en partijen, 
zoals in een grote zaal plaatsvinden. Binnen het MFC worden twee kleinere zalen en 
een foyer/ontmoetingsruimte gerealiseerd naast de sportzaal. 
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1.4  Technische vragen VVD 
 
 

VVD Vraag Blz. Antwoord 

1 Taakveld 5.6, Media 
In de omschrijving staat dat dit lasten betreft t.b.v. bibliotheek 
en lokale omroep. Wat is de specificatie van deze lasten? Als het 
lasten voor een lokale omroep betreft; welke omroep betreft 
dat? Welke tegenprestatie heeft de omroep in 2017 geleverd?  

 De totale lasten van 793K betreffen uitsluitend de bibliotheek en bestaan uit 
subsidie (762K) en kapitaallasten (31K). Er zijn dus geen lasten voor een lokale 
omroep. In 2019 wordt dit onderwerp in de raad aan de orde gesteld, als de 
zendmachtiging weer beschikbaar komt. 
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1.5  Technische vragen D66 
 
 

D66 Vraag Blz. Antwoord 

1 Voorziening dubieuze debiteuren wordt gezien als een eenmalig 
nadeel. Ligt hier een analyse aan ten grondslag? Wat heeft dit te 
maken met de op pagina 49 genoemde verbetering van het 
debiteurenbeheer? 
 

33 Zie beantwoording vraag 1 GBO. 
 

2 Hoogspanningskabels: is de haalbaarheidsstudie nog niet 
uitgevoerd omdat gewacht wordt op de AMvB? 
 

42 Dat klopt, in de AMvB worden nadere afspraken vastgelegd. 

3 Wanneer wordt de evaluatie van de kernenestafette verwacht 

en is er op dit moment een andere regeling waar kernen gebruik 

van kunnen maken? 

52 De informatiememo Kernenestafette wordt op 10 juli door het college besproken en 
indien akkoord daarna verzonden aan de raad. 
De inwoners in de kernen kunnen gebruik maken van het FMI/Overbetuwe Doet in 
Heteren en het Innovatiefonds. Daarnaast hebben de dorps- en wijkraden een 
werkbudget. 
 

4 Welke maatregelen worden genomen om het ziekteverzuim 
terug te dringen? 
 

87 De gemeente moet een aantrekkelijk werkgever zijn en blijven. Dat bereiken we niet 
alleen door salariëring, maar ook door een prettige en veilige werkomgeving en goede 
secundaire arbeidsvoorwaarden, waaronder opleidings- en ontwikkelmogelijkheden. 
Wij willen de werkorganisatie modern en aansprekend houden. Wij verwachten dat 
de trajecten die wij continue en nu specifiek doorlopen hieraan bijdragen.  
Deze trajecten zijn bijvoorbeeld de aandacht voor de ontwikkeling van de organisatie, 
huisvesting (w.o. activiteitgericht werken en de verbouwing van het gemeentehuis), 
tijds- en plaatsonafhankelijk werken, het twee jaarlijkse 
medewerkersbelevingsonderzoek (2014-2016-2018-2020), aandacht voor werkdruk, 
de evaluatie van het personeelsbudget, aandacht voor functiewaardering en de 
landelijke CAR/UWO. Dit is een continue proces waarbij alle relevante partijen 
waaronder de medezeggenschap en onze medewerkers betrokken worden.  
 

5 Wanneer kunnen we het voorstel voor een nieuw 

aanbestedingsbeleid verwachten? 

87 Inmiddels is er een evaluatie uitgevoerd op aanbestedingen van 2015 tot en met 2017 
op het gebied van social return, duurzaamheid en lokale economie / MKB. Uit de 
evaluatie is gebleken dat er iets moet veranderen, als de gemeente meer wil bereiken 
op deze 3 thema’s.  
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Deze evaluatie, de juridische uitdagingen van de gewijzigde aanbestedingswet en de 
ontwikkelingen binnen de uitvoeringsagenda hebben geleid tot een discussie over de 
inrichting (waaronder decentrale of centrale belegging) van de inkoopfunctie. De 
komende maanden wordt onderzocht hoe de inkoopfunctie binnen de gemeente 
beter georganiseerd gaat worden. 
  
Wanneer duidelijk is hoe de inkoopfunctie ingericht gaat worden, kan het college een 
smart-ambitie en concrete aanbevelingen op duurzaamheid, social return en lokale 
economie / MKB bepalen. Deze ambitie en aanbevelingen worden in het inkoop- en 
aanbestedingsbeleid opgenomen. Dit beleid zal, naar verwachting, in het voorjaar van 
2019 ter besluitvorming in het college worden gebracht. 
 

 
 


